

## Announcement/Annonce

---

The Society for Technical Communication (stc) will hold its 49th Annual Conference in Nashville, Tennessee, May 5-8, 2002. The Conference theme, Leading the Technical Communication Revolution, features presentations in demonstration, panel discussion, paper, progression and workshop formats with a focus in five areas: management; professional development; theory, research, and educational training; usability and information design; and writing and editing. Information on the conference is available at the stc website at <[www.stc.org/2002\\_conference.html](http://www.stc.org/2002_conference.html)>.

---

La Society for Technical Communication (stc) tiendra son 49<sup>e</sup> congrès annuel à Nashville (Tennessee), du 5 au 8 mai 2002. Ce congrès porte sur la révolution dans les communications techniques (Leading the Technical Communication Revolution). Divers modes de présentation sont prévus (démonstrations, discussions de groupe, communications, ateliers) et il sera question, en particulier, des cinq domaines suivants : gestion; carrières; théorie, recherche et formation pédagogique; utilisation et conception de l'information; rédaction et édition. Pour plus de renseignements, on peut consulter le site de la stc à l'adresse suivante : <[www.stc.org/2002\\_conference.html](http://www.stc.org/2002_conference.html)>.

## Announcement/Annonce

---

The International Communication Association (ICA) will hold its 52nd Annual Conference in Seoul, Korea, July 15-19, 2002. This year's Conference is jointly sponsored by the Korean Society for Journalism and Communication Studies. The Conference theme, Reconciliation Through Communication, was influenced by a gesture of reconciliation made during the 2000 Australian Olympics when athletes from North and South Korea entered the Olympic Stadium under the same flag. Effective communication is understood to be central to continuing efforts at reconciliation between the two countries. Papers are invited on reconciliation as well as on the explication and potential integration of Eastern and Western communication models. Further information about the Conference's call for papers, deadlines, and conference registration can be found at <[www.icahdq.org](http://www.icahdq.org)> or by contacting conference programme chair Jennings Bryant at this address:

---

L'International Communication Association (ICA) tiendra son 52<sup>e</sup> congrès annuel à Séoul (Corée), du 15 au 19 juillet 2002. Le congrès de cette année est également parrainé par la Société coréenne des études en journalisme et en communications. Le thème retenu, soit la communication comme agent de réconciliation (Reconciliation Through Communication), s'inspire du geste de réconciliation qui a eu lieu durant les Jeux olympiques de 2000, en Australie, lorsque des athlètes du Nord et du Sud sont entrés dans le stade sous le même drapeau. L'on croit qu'une communication efficace est au cœur des efforts soutenus de réconciliation entre ces deux pays. Vous êtes invités à soumettre vos projets de communication sur la réconciliation, l'interprétation des modèles de communication occidentaux et orientaux ou l'intégration possible de ceux-ci. Pour plus de renseignements concernant l'appel de communications, l'échéancier ou l'inscription, on peut consulter le site suivant : <[www.icahdq.org](http://www.icahdq.org)>, ou bien communiquer avec Jennings Bryant, responsable du programme, à l'adresse suivante :

Institute for Communication Research  
College of Communication & Information Sciences  
Tuscaloosa, AL 3548-0172  
Voice/Tél.: 205-348-1235  
Fax/Télec.: 205-348-9257  
Email/Courriel: [jbryant@icr.ua.edu](mailto:jbryant@icr.ua.edu)

## Announcement/Annonce

---

The Association of Teachers of Technical Writing (ATTW) will host the 2002 Conference on Wednesday, March 20 at the Palmer house in Chicago, Illinois. The theme of the conference is “Understanding and Living with Diversity in Technical Communication” — the growing diversity in the forms and contexts of technical communication, the expanding range of discourse practices which require a growing and constantly changing array of competencies, and the need for practitioners and teachers to have to fill so many different roles for so many constituencies suggests the rhetorical qualities of phronesis, practical wisdom, and metis, cunning and wiliness. Information on the Conference’s call for papers, deadlines and conference registration information can be found at <<http://www.org/Conference.asp>> or by contacting conference co-chairs Lee Ellen Brasseur ([lbrasseur@ilstu.edu](mailto:lbrasseur@ilstu.edu)) and Jerry Savage ([gjsavag@ilstu.edu](mailto:gjsavag@ilstu.edu)) at Illinois State University.

---

L’Association of Teachers of Technical Writing (ATTW) tiendra son congrès 2002, le mercredi 20 mars, à Palmer House, Chicago (Illinois). Thème du congrès : la diversité dans la communication technique (Understanding and Living with Diversity in Technical Communication). La diversification des formes et des contextes de la communication technique et l’élargissement des pratiques discursives accroissent l’éventail des compétences nécessaires dans le domaine et obligent les praticiens et les enseignants à jouer de multiples rôles. D’où l’intérêt de traiter de questions rhétoriques associées par exemple à la sagesse pratique, au métissage ou encore à l’astuce et à la ruse. On trouvera plus de renseignements concernant l’appel de communications, l’échéancier et l’inscription à l’adresse suivante : <<http://www.org/Conference.asp>>, ou en communiquant avec les coprésidents du congrès, Lee Ellen Brasseur ([brasseur@ilstu.edu](mailto:brasseur@ilstu.edu)) et Jerry Savage ([gjsavag@ilstu.edu](mailto:gjsavag@ilstu.edu)) à la Illinois State University.

## Announcement/Annonce

---

The Computers and Writing Conference (cwc) will be held in Normal, Illinois, May 16–19, 2002. The Computers and Writing Conference is an annual, national conference focusing on the use of computer technology to facilitate teaching and learning of writing specifically, but language arts in a broader sense. The Conference theme, Teaching and Learning in Virtual Spaces, will explore the ways in which computers are changing how we conceive of and deal with problems of accessibility in writing instruction, especially as these problems hinge on the relationship between the virtual and the physical. Further information can be located at [www.lilt.ilstu.edu/english/cw2002](http://www.lilt.ilstu.edu/english/cw2002).

---

Le congrès annuel portant sur l'ordinateur et la rédaction (*Computers and Writing Conference*) se tiendra à Normal (Illinois), du 16 au 19 mai 2002. Ce congrès, d'envergure nationale, concerne l'utilisation des moyens informatisés en vue de faciliter l'enseignement et l'apprentissage de l'écriture et, plus largement, d'autres sujets relatifs à l'art de la communication. Cette année, il a pour thème : « Enseigner et apprendre dans des lieux virtuels » (Teaching and Learning in Virtual Spaces). Il y sera question de la façon dont les ordinateurs changent nos conceptions et nos manières de faire relativement à l'accessibilité de la formation à l'écriture ainsi que des problèmes découlant du rapport entre le virtuel et le matériel. Pour plus de renseignements, on peut consulter le site à l'adresse suivante : <[www.lilt.ilstu.edu/english/cw2002](http://www.lilt.ilstu.edu/english/cw2002)>.

## Announcement/Annonce

---

The National Council of Teachers of English (NCTE) will host the CCCC 2002 Annual Conference, Connecting the Text and the Street, from March 20 – 23rd in Chicago, Illinois. Proposals are invited on topics related to research and practice in composition, professional issues, spirituality, teacher training, visual rhetoric, writing and disability, writing centres, and writing technologies.

The Canadian Caucus has a time slot at the Conference on Thursday, March 21st, from 6:45pm – 7:45pm. If you would like to participate, write a paragraph describing what you plan to speak about and send it to Robert Graves at [rgraves@CONDOR.DEPAUL.EDU](mailto:rgraves@CONDOR.DEPAUL.EDU) and/or Janice Freeman at [janice.freeman@UWINNIPEG.CA](mailto:janice.freeman@UWINNIPEG.CA).

More information about the CCCC Conference can be found at the NCTE website, <<http://www.ncte.org/convention/cccc2002>>.

---

Le National Council of Teachers of English (NCTE) sera l'hôte du congrès annuel CCCC 2002, Connecting the Text and the Street, qui se tiendra du 20 au 23 mars, à Chicago (Illinois). Les propositions de communications devraient traiter des sujets suivants : recherche et pratique en composition, questions professionnelles, spiritualité, formation des enseignants, rhétorique visuelle, écriture et invalidité, centres de rédaction et technologies de l'écriture.

Une période est réservée aux représentants du Canada (« Canadian Caucus »), le jeudi 21 mars, entre 18 h 45 et 19 h 45. Si vous souhaitez y participer, veuillez composer un paragraphe résumant le contenu de votre présentation et faites-le parvenir à Robert Graves, à l'adresse suivante : [Rgraves@CONDOR.DEPAUL.EDU](mailto:Rgraves@CONDOR.DEPAUL.EDU) ou à Janice Freeman : [janice.freeman@UWINNIPEG.CA](mailto:janice.freeman@UWINNIPEG.CA).

On peut trouver plus de renseignement au sujet du congrès du CCCC sur le site du NCTE, à l'adresse suivante : <<http://www.ncte.org/convention/cccc2002>>.